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Deltagere: Kenneth Høfler, Birte Juul Pedersen, Helge Larsen, Birgit Stokbro, Gert Thorsen, Anette 

Guldfeldt, Birger Brix og Annette Lønk. 

Fra administrationen: Driftschef Thomas Jefta Petersen og Forretningsfører Pia Hesselvig (referent) 

 

Afbud: Torben Nymann 

 

 
Dagsorden for organisationsbestyrelsesmødet:  
  

1. Bestyrelsens kvarter 
2. Godkendelse af seneste mødereferat 
3. Orientering fra formanden 
4. Orientering fra administrationen 
5. Byggeri og renoveringer  
6. Orientering om sammenlægning af Jammerbugt afdelinger  
7. Godkendelse af ændring af kapitaltilførsel for Jammerbugt afdelinger 
8. Udlejningssituationen  
9. Planlægning af årets afdelingsmøder 
10. Eventuelt  

 

 

1. Bestyrelsens kvarter 
Intet til referat.  
 
 
2. Godkendelse af seneste mødereferat 
Det indstilles, at organisationsbestyrelsen foretager endelig godkendelse referat fra organisationsbe-
styrelsesmøde den 24. maj 2023.  
 
Beslutning: 
Godkendt som indstillet.  

 
3. Orientering fra formanden  
Kenneth orienterede om nyt siden seneste møde. Beretningen vedlægges referat.  
 
 
4. Orientering fra administrationen  
Nye regler for kapitalforvaltning 
Der er kommet ny lovgivning vedrørende kapitalforvaltning. Den nye lovgivning åbner op for, at der 
kan investeres i aktieprodukter. Det vides dog endnu ikke under hvilke former, det kan foregå.  
 
Omvendt vil vi også blive mødt af væsentligt øgede krav i forhold til rapportering for at sikre, at der 
ikke foretages for risikofyldte tiltag. Der vil bl.a. blive stillet øgede krav til udarbejdelsen af kapitalfor-
valtningsstrategi og rapportering til Landsbyggefonden, og Landsbyggefonden får også til opgave at 
føre et tættere tilsyn på området. 
 
Lovgivningen mangler at få udfyldt rammerne for den fremtidige håndtering. I takt med, at vi kommer 
til at kende udmøntningen, vil Lejerbos hovedbestyrelse skulle arbejde med en ny kapitalforvaltnings-
strategi. Arbejdet forventes at foregå hen over efteråret, afhængigt at tidspunktet for udsendelse af 
vejledning, som skal udfylde rammerne. 
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Forsikring årsrapport 
Mange forsikringsselskaber varslede, som følge af de stigende priser, præmiestigninger gældende 
fra årsskiftet 2022/2023. Det samme gjorde Tryg for en stor del af deres kunder. Lejerbo slap heldig-
vis en større præmiestigning. Dette skyldes til dels, at Nordflex tidligere i 2021 og 2022 allerede var i 
dialog med Tryg omkring præmieniveauet på Lejerbos bygningsforsikringer. 
Dette sammenlignet med Lejerbos generelle pæne skadesbillede i årene 2019-2021 betød, at det 
lykkedes at minimere stigningerne i bygningsforsikringspræmie.  
 
Tryghedsgruppen har meldt ud, at bonus for optjeningsåret 2022 er fastsat til 6% af den indbetalte 
årspræmie i 2022. Bonussen forventes udbetalt i efteråret 2023. 
 
Generelt er der tale om et fornuftigt skadesbillede. Dog kan der ses en tendens til, at antallet af små-
skader er stigende. Derfor skal vi alle have fokus på dette i den kommende tid. 
 
Hensigtserklæring om samarbejde mellem boligorganisationerne i forbindelse med genhusning. 
Pia orienterede om, at den hidtidige aftale om samarbejde i forbindelse med genhusning, er blevet 
forlænget. Aftalen er indgået mellem en række boligorganisationer i Aalborg kommune, og indebæ-
rer, at der kan ske genhusning på tværs af boligorganisationerne i forbindelse med renoveringssager.  
Aftalen blev udleveret i papirform på mødet.  
 
Beslutning: 
Orienteringerne blev taget til efterretning. 
 
 
5. Byggeri og renoveringer 
Lukket punkt.  

 
Beslutning: 
Orienteringerne blev taget til efterretning.  
 
 
6. Orientering om sammenlægning af Jammerbugt afdelinger 
Ekstraordinært afdelingsmøde for afdeling 302-0, 644-0 og 911-0 har den 12. juni godkendt kapitaltil-

førsel sagen og herunder sammenlægning af afdelingerne samt lånoptag til de ekstraordinære reno-

veringsarbejder. 

Afdelingerne sammenlægges således pr. 1.7.2023 

Ekstraordinært afdelingsmøde for afdeling 446-0 har den 14. juni godkendt kapitaltilførselssagen og 

lånoptag til de ekstraordinære renoveringsarbejder. 

Administrationen fortsætter arbejdet med udførelsen af de ekstraordinære renoveringsarbejder i sam-

arbejde med byggeudvalget. 

 

Administrationen indstiller at organisationen tager orienteringen til efterretning. 

 

Beslutning: 

Godkendt som indstillet. 

 
 
7. Godkendelse af ændring af kapitaltilførsel for Jammerbugt afdelinger 
I forlængelse af pkt. 4.a. i referat fra organisationsbestyrelsesmødet den 22. marts 2023 – og vedrø-

rende dagens punkt 6. 

Frasalget af afdeling 644-0 udgik som bekendt af planen da ministeriet gav afslag. 

Byggeudvalget har drøftet at boligernes indeklima kan forbedres ved at montere ovenlys i boligerne 

hvor dette er muligt. 
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Vi har søgt Landsbyggefonden om at forhøje beløbet til ekstraordinære renoveringsarbejder med 

750.000 til denne forbedring. 

Landsbyggefonden har tilkendegivet at beløbet til ekstraordinære renoveringsarbejder kan forhøjes til 

7.360.000. 

Der er tilsendt en ajourført finansieringsskitse (bilag) fra Landsbyggefonden. 

 

Administrationen indstiller at organisationen godkender den ajourførte finansieringsskitse herunder 

en forhøjelse af de ustøttede lån til ekstraordinære renoveringsarbejder fra 6.610.000 til 7.360.000 kr. 
 
Beslutning: 
Godkendt som indstillet.  
 
 
8. Udlejningssituationen 
Det indstilles, at udlejningssituationen tages til efterretning. 
 
Beslutning: 
Godkendt som indstillet. På næste møde ønsker bestyrelsen en evaluering af effekten af den aftale, 
der er indgået med en ejendomsmægler om udlejning af boliger i Hune og Brovst.  
 
9. Planlægning af årets afdelingsmøder 
Der er vedlagt en liste i datoorden over årets planlagte afdelingsmøder. 
 
Organisationsbestyrelsen skal tage stilling til bestyrelsens deltagelse i afdelingsmøderne. 
 
Beslutning: 
Bestyrelsen traf beslutning om deltagelse i årets afdelingsmøder. Ajourført skema sendes til organi-
sationsbestyrelsen umiddelbart efter mødet. 
 
Birger havde inden mødet rundsendt materiale om afdelingsbestyrelsens opgaver i forbindelse med 
afholdelse af afdelingsmøder. Materialet blev drøftet under mødet og det blev aftalt, at driftschefen 
tager udprint af materialet med til alle afdelingsbestyrelserne i forbindelse med årets budgetmøder. 
 
På sigt arbejdes med et lidt andet layout.  
 
 
10. Eventuelt  
Birte fortalte, at BL har flyttet nogle møder, og at det giver udfordringer i forhold Lejerbo Aalborgs re-
præsentantskabsmøde. Mødedatoen i Lejerbo Aalborg fastholdes dog.  
 
Birger viderebragte en hilsen fra ingeniør Jan Tang. 
 
Thomas oplyste, at han har haft møde med Nord, der skal stå for granskning af vedligeholdelsespla-
ner for Lejerbo Aalborg. Granskningen betales af Landsbyggefonden.  
 
 
Godkendt d. 16/8- 2023 
 
Kenneth Høfler  
____________________ 
Formand 
 
 
 


